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PROTOKÓŁ NR 27 

RADY MIEJSKIEJ CIECHOCINKA 

z dnia 30 grudnia 2020 r. 

 

Obrady rozpoczęto 30 grudnia 2020 r. o godz. 13:00, a zakończono o godz. 13:30. 

W posiedzeniu wzięło udział 13 członków. Obecni:  

1. Dariusz Barczak - zdanie 

2. Tomasz Dziarski 

3. Jarosław Jucewicz - zdalnie 

4. Jolanta Kędzierska 

5. Kazimierz Lipiński 

6. Robert Marzec 

7. Paweł Rosiński - zdalnie 

8. Agnieszka Rybczyńska - zdalnie 

9. Daniel Skibiński -zdalnie 

10. Wojciech Skotnicki 

11. Sebastian Sobieraj - zdalnie 

12. Jerzy Sobierajski 

13. Dariusz Szadłowski 

14. Paweł Wesołowski -zdalnie 

15. Wojciech Zieliński 

 

 

1. Otwarcie sesji. 

- r. W. Zieliński - Wiceprzewodniczący RM - Witam wszystkich na dzisiejszej sesji.  

 

2. Wybór sekretarza obrad i protokolantów. 

- Wiceprzewodniczący W. Zieliński - Na sekretarza dzisiejszych obrad proponuję Pana Tomka 

Dziarskiego. Natomiast na protokolantki Panią Maję Masłowską i Katarzynę Turkiewicz. 

 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

 Przewodniczący odczytał porządek obrad. 

 

4. Rozpatrzenie projektu i podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia obszaru i granic 

aglomeracji Ciechocinek: 

- Wiceprzewodniczący W. Zieliński - Bardzo proszę o wyjaśnienia, żeby Pan Burmistrz 

rozjaśnił, co nie jest jasne. Bardzo proszę. 

- p. Burmistrz - Słowo wstępne skieruje do Państwa Pan Burmistrz Ogrodowski. 

- p. M. Ogrodowski, Zastępca Burmistrza – Proszę państwa temat aglomeracji to jest temat z 

2005 roku, kiedy powstała aglomeracja Ciechocinek - Raciążek i ona trwa do dnia dzisiejszego, 

tj. do 31 grudnia 2020 roku. W związku z tym, że nastąpiła nowelizacja ustawy prawo wodne, 

te obszary muszą być na nowo zweryfikowane i ustalone. Ta aglomeracja  i dokumenty zostały 

poddane analizie do wyznaczenia nowego obszaru aglomeracji, ponieważ gmina Raciążek 

wycofała się z tego obszaru aglomeracji, co jest potwierdzone odpowiednim pismem. Gmina 

Raciążek wystąpiła z tego obszaru. My robiliśmy weryfikację tego obszaru, ale dotyczącą tylko 

Gminy Miejskiej Ciechocinek, wyznaczając obszar aglomeracji po granicach miasta, tj. w 

obszarze południa, zachodu i wschodu. Natomiast od północy ten obszar został ograniczony do 

mniej więcej przebiegu wału przeciwpowodziowego, gdzie za obszarem wału 

przeciwpowodziowego jest Obszar Chroniony Natura 2000. Obszar 400 hektarów został 

wyłączony z obszaru aglomeracji Ciechocinek. Natomiast pozostałe dane dotyczące ilości 
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mieszkańców, ilości ścieków, sieci kanalizacyjnych, to są dane statystyczne, które potwierdzają 

funkcjonowanie w tym obszarze na terenie miasta aglomeracji. Podano również ilości i długości 

sieci kanalizacyjnych, ilości ścieków, ścieków wytworzonych przez domowe oczyszczalnie 

ścieków, ścieków przemysłowych, tzw. solanek pokąpielowych. Materiał oczywiście był 

przygotowany dużo wcześniej. Myśmy liczyli, że na 21 grudnia wystąpimy z tą uchwałą. 

Natomiast ze względu na to, że niezbędne było uzyskanie opinii Regionalnej Dyrekcji Ochrony 

Środowiska oraz Wód Polskich, stąd ten tryb nadzwyczajny. I dzisiejsza sesja powoduje, że 

dziś procedujemy tę uchwałę. Mam dwie uwagi stylistyczne, może wynikające z przepisania z 

komputera. Na stronie 4 mamy taką informację o „zrzucie cieków”. Chodzi oczywiście o „zrzut 

ścieków”. Chodzi o to, żeby nie było później kontrowersji, to proszę o poprawienie tego słowa. 

I druga rzecz to na stronie 16 napisano „planuje się podłączyć 153” oczywiście chodzi o „153 

mieszkańców”. Część opisowa to jest jeden element uchwały, a część graficzna to jest drugi 

element. To jest mapa określająca obszar aglomeracji, z wyłączeniem obszaru chronionego 

Natura 2000. Łączny obszar aglomeracji to 1127 ha i równoważna liczba mieszkańców do tej 

strefy to 17.049 mieszkańców. Ta liczba oczywiście uwzględnia liczbę kuracjuszy, miejsca 

hotelowe i miejsca pensjonatowe. 

- r. J. Jucewicz - Chciałem zwrócić uwagę, że w załączniku do e-sesji dołączono uchwałę już 

przyjętą 164/20 i 185/20. Rozumiem, że to jest pomyłka. Czy będziemy to głosować razem z 

tą uchwałę odnośnie aglomeracji? Drugie pytanie. Raciążek nam wysłał to pismo 3 stycznia 

2020 r., tak jest datowane. Natomiast my to robimy na ostatnią chwilę. Fakt, że tak, jak 

Burmistrz powiedział, są uzgodnienia na 21 i 22 grudnia. Myślę, że to tak długo trwało, bo my 

wystąpiliśmy tak późno. My to tak robimy na ostatnią chwilę. To jest jedna rzecz. Chciałem 

zaznaczyć, to co pan Burmistrz powiedział, że ten obszar odnosi się do pensjonatów, czy też 

obiektów hotelowych, w opracowaniu nie znalazłem pensjonatu „Odyseja”. Czy to jest celowe 

czy po prostu nie kwalifikuje się do do objęcia w tej aglomeracji? Dziękuję. 

- p. M. Ogrodowski – Tutaj nie ma żadnej wątpliwości, co do tego, że gmina Raciążek odstąpiła 

od tej aglomeracji. Natomiast dokumenty, uzgodnienia, materiały trwało to od wakacji do dnia 

dzisiejszego. Uzgodnienia tych dwóch instytucji są niezbędne na tym etapie do wyrażenia 

opinii o obszarze aglomeracji. Natomiast te dodatkowe materiały są tylko informacją dla 

państwa, na bazie jakich dokumentów stworzono to opracowanie. To są pozwolenia wodno-

prawne, decyzje, ustawy, itd. Pozwoliłem je sobie załączyć, żeby osoby czytające miały wgląd 

w wieloletni plan inwestycyjny urządzeń wodociągowo-kanalizacyjnych, pisma gminy 

Raciążek, itd. Jeśli chodzi o pensjonat „Odyseja” jest on uwzględniony w liczbie RLM. 

- r. W. Skotnicki - W kontekście analizowanych dokumentów mam pytanie odnoście 

partycypacji w kosztach ze strony gminy Raciążek, co do amortyzacji i do kwestii samego 

zrzutu ścieków, z uwagi na fakt, że gmina Raciążek wyłączona zostaje z tej aglomeracji. Tej 

informacji brakuje mi w tych dokumentach. 

- Wiceprzewodniczący W. Zieliński - Mam nadzieję, ze właściwie odczytałem z tych 

materiałów, że możliwości oczyszczalni są na poziomie 3.500, chyba. Natomiast przyjmuje 

oczyszczalnia na dzień dzisiejszy 1.600?  

- p. M. Ogrodowski – Oczywiście oczyszczalnia ma jakąś rezerwę, co do przyjęcia ścieków. 

Jeśli byśmy badali rok 2020, to jeśli większość obiektów nie funkcjonuje, to oczyszczalnia też 

będzie niedociążona. Rok 2019 jest to mniej więcej taki odpowiednik, jak to funkcjonuje.  

W takim zakresie należałoby szukać partnerów do dociążenia oczyszczalni. Oczywiście umowy 

między oczyszczalnią, a dostawcami są umowami handlowymi, w związku z tym dogadanie 

się Gminy Raciążek w sprawie dostarczania ścieków jest umową handlową. Więc koszty 

Gminy Raciążek wpływają na  lepsze ekonomiczne funkcjonowanie tej oczyszczalni. Z tych 

materiałów jeszcze jeden obraz powstał, a mianowicie że mamy bardzo dużo zbiorników 

bezodpływowych. Jeżeli mamy ich ponad 500, gdzie korzysta z nich mamy ponad 800 osób, to 

oznacza, że część z tych osób nie jest przyłączona do oczyszczalni. W części obszarów, gdzie 
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jest kanalizacja, część osób już powinna się podłączyć. To takie zadanie na przyszłe lata, żeby 

wpływać na zwiększenie przyłączy kanalizacyjnych, gdzie sieć już istnieje. 

- Wiceprzewodniczący W. Zieliński – Jak ktoś pobiera wodę, to muszą być ścieki. Ktoś 

odpowie. Mam szambo. Tylko z tego szamba wyprowadzają niestety do sieci ogólnospławnej 

te ścieki. W ten sposób unikają zapłaty za ścieki. Tak jest na pewno. Bo ja wiem, że są takie 

przypadki. Ale to nie jest temat na dzisiejszą sesję. 

- p. Burmistrz – Tak naprawdę sieci ogólnospławnych w Ciechocinku praktycznie nie ma. 

Wszystkie sieci ogólnospławne po wybudowaniu sieci sanitarnych, stały się z automatu 

sieciami kanalizacji deszczowej. Natomiast problemem, który jest trudny do rozwiązania, jest 

brak narzędzi prawnych, wymuszających dla posiadacza szamb, często nieszczelnych, 

wymuszających obowiązek podłączenia się do sieci kanalizacji sanitarnej. Jeśli Państwo 

przeczytaliście uzasadnienie Wód Polskich, to tam jest takie stwierdzenie, aby podjąć działania 

zmierzające do ograniczenia liczby tych zbiorników bezodpływowych. Doprowadzenie tych 

producentów ścieków, podłączenie do kanalizacji sanitarnych, byłaby zbliżone do 100%. My 

dzisiaj mamy miasto skanalizowane na powierzchni 96% obszaru. I zgodnie z Unią Europejską 

nie jest to obszar wystarczający. Tak że naszą spółkę wodociągową czeka nie lada wyzwanie, 

aby doprowadzić do takiej sytuacji, aby wszystkim mieszkańcom stworzyć możliwości do 

podłączenia do kanalizacji sanitarnych. To po pierwsze. A po drugie, należy podjąć działania 

prowadzące do tego, aby posiadacze zbiorników bezodpływowych także rezygnowali z ich 

użytkowania, a zrzucali ścieki do sieci kanalizacyjnej. Tym bardziej, że rachunek ekonomiczny, 

gdzieś tam jest zakodowane u niektórych osób, że nie włączenie się do sieci przynosi 

oszczędności. Mam tu na myśli sferę finansową. Przecież za użytkowanie zbiorników 

bezodpływowych również trzeba ponosić określoną cenę. Z dużym prawdopodobieństwem 

mogę stwierdzić, ze wielu posiadaczy tych zbiorników, nie zadało sobie trudu, aby dokonać 

jakiegoś rachunku ekonomicznego i przeliczyć, czy koszty, które ponoszę za wywóz ścieków 

beczkowozem, nie są porównywalne, a może nawet wyższe niż te, w przypadku podłączenia 

do sieci kanalizacji sanitarnej.  

Natomiast, Panie Przewodniczący, Pańskie stwierdzenie, że jeśli pobieramy wodę to tyle 

produkujemy ścieków, to tutaj zachowałbym pewien margines, ponieważ są takie osoby, ja 

jestem tego przykładem, które mają zamontowany drugi licznik wodociągowy, bo używam 

wodę do podlewania ogrodów. W takim przypadku wielkość pobranej wody wcale nie musi 

oznaczać, że ona będzie równa ilości ścieków przeze mnie wyprodukowanych.  

- Wiceprzewodniczący W. Zieliński – Ja też jestem w takiej sytuacji. 

- r. J. Jucewicz – Chciałem jeszcze doprecyzować, że w tym piśmie nie są ujęte ścieki, które 

są przywożone z gminy Aleksandrów do oczyszczalni, więc ten zrzut jest większy. Co do 

kwestii kanalizacji całego miasta, ja tez jestem takim przykładem, bo teraz wystąpiłem o 

pozwolenie na budowę. Natomiast dlaczego ja projektuję u siebie szambo szczelne? Z tego 

względu, że mam albo za drogą możliwość przyłączenia, albo utrudnioną możliwość 

przyłączenia. Dlatego na chwilę obecną decyduję się na szambo. Chętnie bym się od razu 

przyłączył do sieci miejskiej, ale jej tam nie ma lub jest za daleko, żeby się przyłączyć. 

Natomiast celem naszym, radnych, prowadzenie polityki powinno być takie, że jeżeli jest 

decyzja, czy wydajemy plan zagospodarowania przestrzennego i wiemy, że gdzieś będą działki 

budowlane, czy jakiś ułożony schemat zagospodarowania przestrzennego, to miasto, 

korzystając ze środków europejskich, bo są na to pieniądze, na modernizację linii 

kanalizacyjnych, przyłączy wodociągowych, uzbrajać niektóre tereny troszkę szybciej. Pewnie 

to spowoduje podwyższenie wartości nieruchomości przyległych, natomiast spowoduje, że 

osoby, które będą się w tych okolicach budowały będą od razu się przyłączały do sieci. 

Dziękuję. 

- p. M. Ogrodowski – W tym materiale jest wskaźnik koncentracji, który określa opłacalność 

systemu kanalizacji w stosunku do ilości osób, które w kilometrze będą przyłączone. Wskaźnik 
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koncentracji nie powinien być mniejszy niż 120 osób na kilometr przyłącza. To też jest taki 

element planowania, wydawania pieniędzy, planowania sieci tam, gdzie rzeczywiście ta 

koncentracja, czyli ilość osób, które się przyłączą do kanalizacji jest największa. My nie 

możemy tak dowolnie przyłączać każdego obiektu, mieszkania, domu czy innego obiektu, który 

będzie wytwarzał ścieki. Musimy planować, ten wieloletni plan modernizacji i budowania sieci 

przez Wodociągi powinien określać takie wskaźniki koncentracji, które będą najbardziej 

efektywne. Wskaźnik koncentracji w tym materiale jest również podany. 

- Wiceprzewodniczący W. Zieliński – Nie widzę zgłoszeń on-line, nie widzę zgłoszeń na sali.  

Wiceprzewodniczący odczytał projekt uchwały i zarządził głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: 
wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji Ciechocinek z autokorektą.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) Dariusz Barczak, Tomasz Dziarski, Jarosław Jucewicz, Kazimierz Lipiński, Robert 

Marzec, Paweł Rosiński, Agnieszka Rybczyńska, Daniel Skibiński, Wojciech Skotnicki, 

Sebastian Sobieraj, Dariusz Szadłowski, Paweł Wesołowski, Wojciech Zieliński 

NIEOBECNI (2) Jolanta Kędzierska, Jerzy Sobierajski 

 

5. Zakończenie obrad XXVII sesji Rady Miejskiej Ciechocinka VII kadencji (2018-2023). 

Zakończenia obrad dokonał Wiceprzewodniczący W. Zieliński, który jednocześnie złożył 

wszystkim noworoczne życzenia. 

 

 

 

                                                 Sekretarz obrad                                        Przewodniczący 

                                                                                                         Rady Miejskiej Ciechocinka 

                                                Tomasz Dziarski           

                                                                                                                  Jerzy Sobierajski 

 

Przygotowała: Katarzyna Turkiewicz 


